
OR. 0012.4.4.2025 

 

PROTOKÓŁ nr 8/25 

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 

odbytego w dniu 11 lutego 2025 r. w godz. 14:15 – 15:55 

w Szkole Podstawowej im. Wincentego Witosa w Rudzie 

pod przewodnictwem Pani Katarzyny Hurylskiej 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 

 

1. Dudziński Rafał – z-ca przewodniczącej 

2. Hurylska Katarzyna - przewodnicząca  

3. Kaja Robert 

4. Kanicka – Parnowska Bogna 

5. Radziwołek Ryszard 

6. Żabicki Grzegorz 

 

Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

 

1. Magdalena Majkowska – Sekretarz Miasta 

2. Romuald Kucharczyk – Dyrektor ZOPOW 

3. Maciej Preś – Naczelnik Wydziału IR 

4. Radosław Urbaniak – kierownik Biura Burmistrza 

5. Marlena Nowak – Dyrektor SP w Rudzie 

6. Renata Maniak – sołtys Rudy 

7. Justyna Godszling – Graczyk – Przewodnicząca Rady Miejskiej 

8. Elżbieta Kalińska – Dyrektor WDK 

9. Marlena Włodarczyk – Dyrektor MiGBP w Wieluniu 

10. Dawid Małolepszy – kierownik WOSIR 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 . 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Informacja o sporządzonym protokole nr 7/25 z dnia 21.01.2025r. 

3. Posiedzenie wyjazdowe komisji do gminnych placówek oświatowych. Omówienie 

spostrzeżeń, wniosków, analiza i realizacja potrzeb inwestycyjnych w ww. placówce. 

Zapoznanie się ze stanem realizacji inwestycji z możliwością wejścia na obiekt – 

budowa boiska przy Szkole Podstawowej im. Wincentego Witosa w Rudzie. 

4. Informacja dotycząca wydatków na promocję Gminy Wieluń, koszty imprez  

i uroczystości w 2024r. 



5. Informacja dotycząca funkcjonowania Wieluńskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. 

6. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego za 2024 rok. 

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej 

w Wieluniu za okres od 01.06.2024r. do 31.12.2024r. 

8. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

9. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Informacja o sporządzonym protokole nr 7/25 z dnia 21.01.2025r. 

3. Informacja dotycząca funkcjonowania Wieluńskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. 

4. Posiedzenie wyjazdowe komisji do gminnych placówek oświatowych, omówienie 

spostrzeżeń, wniosków, analiza i realizacja potrzeb inwestycyjnych w ww. placówce. 

Zapoznanie się ze stanem realizacji inwestycji z możliwością wejścia na obiekt – 

budowa boiska przy Szkole Podstawowej im. Wincentego Witosa w Rudzie. 

5. Informacja dotycząca wydatków na promocję Gminy Wieluń, koszty imprez  

i uroczystości w 2024r. 

6. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego za 2024 rok. 

7. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej 

w Wieluniu za okres od 01.06.2024r. do 31.12.2024r. 

8. Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

9. Zamknięcie posiedzenia.  

 

Punkt 1 

Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska dokonała otwarcia posiedzenia. Przywitała 

wszystkich obecnych i stwierdziła prawomocność obrad. Przewodnicząca komisji 

poinformowała, że z uwagi na prośbę kierownika WOSIR Pana Dawida Małolepszego pkt. 5 

dzisiejszego porządku obrad komisji będzie rozpatrywany jako pkt. 3. Zapytała, czy ktoś  

z Radnych zgłasza uwagi do proponowanego porządku obrad? Uwag nikt nie zgłosił i tym 

samym członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu przy 6 głosach ,,za” wyrazili zgodę na 

zmianę porządku obrad. Przewodnicząca komisji przeszła do odczytania i realizacji porządku 

obrad. (zał. nr 2).  

Uwag nie stwierdzono. 

 

 



Punkt 2 

Informacja o sporządzonym protokole nr 7/25 z dnia 21.01.2025r (zał. nr 3).  

Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska zapytała, czy ktoś z Radnych zgłasza uwagi do 

sporządzonego protokołu? Uwag nie stwierdzono.  

Protokoły zostały przyjęte.  

Punkt 3 (po zmianach) 

Informacja dotycząca funkcjonowania Wieluńskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji. 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos 

w dyskusji?  

Radny Ryszard Radziwołek zapytał, jaki jest stan opłat klubów zarejestrowanych i będących 

stowarzyszeniem w naszej gminie za godziny wykorzystywane na hali, na ORLIKU i na stadionie 

WKS-u. Chciałbym się dowiedzieć jakim sposobem korty koło pływalni przeszły w prywatne 

ręce i na jakiej to zasadzie zostało przeprowadzone. W tym sprawozdaniu chciałbym, aby też 

były ujęte kluby gminne takie jak Piast Ruda, Orion Olewin, LKS Masłowice, KKS Kurów, ile oni 

też wnieśli do budżetu naszej gminy. Odpowiedzi bardzo bym prosił udzielić na kolejnej Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu.  

Dawid Małolepszy Kierownik WOSIR odpowiedział na pytanie Radnego Ryszarda Radziwołka, 

i potwierdził, że na kolejne posiedzenie komisji przygotuje takie zestawienie.  

Radny Robert Kaja powiedział, że z tego co pamięta obiekt WKS-u jest obiektem bezpłatnym 

i on jest ogólnodostępny dla wszystkich mieszkańców. To nie jest tak, że jest to przypisane dla 

wieluńskiego klubu sportowego. Kluby mogą sobie użytkować jakieś preferowane godziny, ale 

z tego co pamiętam to cała ta baza była dostępna dla wszystkich mieszkańców Gminy Wieluń, 

a nie tylko dla klubów sportowych. Myślę, że ORLIK, który jest w planie jest również 

przeznaczony dla wszystkich mieszkańców, jako obiekt bezpłatny.  

Dawid Małolepszy Kierownik WOSIR odpowiedział, że korzystanie z ORLIKA jest bezpłatne, 

kwestia jest też ułożenia harmonogramu, ponieważ na ORLIKU ćwiczą również kluby spoza 

Wielunia. Jeżeli chodzi o kort tenisowy przy krytej pływalni to rzeczywiście w ubiegłym roku  

w marcu została zwarta umowa, kort został wynajęty na okres 3 lat przez WKS Wieluń, 

wcześniej ten kort był użytkowany przez inne stowarzyszenie. Umowa na wynajęcie tego kortu 

jest podpisana na kwotę 100,00 zł w skali roku, z tym, że klub inwestuje w ten kort swoje 

pieniądze, kwota jaka została przez nich zainwestowana w poprzednim roku to była kwota 

rzędu 12.000,00 zł. Poprzedni najemca, czy użytkownik tego kortu nie inwestował żadnych 

środków. Na dzień dzisiejszy wiem, że jest do wymiany całe ogrodzenie i chyba stąd wynika 

kwota tego najmu. Niestety dokładnych ustaleń nie znam, ponieważ umowa nie została 

podpisana za moich rządów. Mogę tylko powiedzieć, że kort w porównaniu do tego co było to 

teraz jest zadbany.  



Radny Ryszard Radziwołek powiedział, że z tego co się orientuje to poprzedni najemca życzył 

sobie 200,00 zł w skali kwartału i tam była odpowiednia gratyfikacja w godzinach w ramach 

korzystania z kortu. My jako społeczeństwo budujemy obiekty, a z drugiej strony ktoś na nich 

zarabia, jestem temu przeciwny.  

Radny Robert Kaja powiedział, że z ORLIKA korzysta LZS Wierzchlas, z tego co wiem  

w Wierzchlesie przy szkole też jest ORLIK.  

Dawid Małolepszy Kierownik WOSIR odpowiedział, że nie jest tak, że na wieluńskim ORLIKU 

grają tylko wieluńskie kluby.  

Radny Robert Kaja odpowiedział, że w pierwszej kolejności ORLIK ma zadanie takie, aby był 

ogólnodostępny dla mieszkańców Gminy Wieluń. Jeżeli są takie możliwości i obiekt jest pusty 

to nic nie stoi na przeszkodzie, aby wówczas mogły skorzystać z niego kluby spoza gminy. 

Natomiast, jeżeli chodzi o stawki jakie by miały obowiązywać to z tego co pamiętam zawsze 

było to wprowadzone zarządzeniem Burmistrza.  

Dawid Małolepszy Kierownik WOSIR odpowiedział, że na tą chwile obowiązuje zarządzenie 

Burmistrza ze stycznia 2024 roku.  

Radny Robert Kaja zapytał, czy przekazanie obiektów na których nie ma biletowania, na 

których nie będzie możliwości zarobkowych, takim obiektem będzie na pewno obiekt na 

Starych Sadach, który też będzie obiektem ogólnodostępnym, w budżecie jest propozycja 

budowy kolejnego ORLIKA, jakie tutaj są zamierzenia, ponieważ wiadomo, że będzie potrzeba 

zatrudnić dodatkowe osoby do obsługi i nadzorowania takich obiektów.  

Dawid Małolepszy Kierownik WOSIR odpowiedział, że jeżeli chodzi o obiekt przy ulicy Wojska 

Polskiego to tutaj nie będzie problemu, aby dodatkowo przydzielić pracownikom inne 

obowiązki, natomiast jeżeli chodzi o obiekt przy ulicy Częstochowskiej to potrzebne by było 

zwiększenie etatów, a to przy obecnej wysokości najniższej krajowej byłby dla nas koszt rzędu 

35.000,00 zł.  

Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby jeszcze 

zabrać głos w dyskusji? Nikt się nie zgłosił. 

Informacja została przyjęta.  

Punkt 4 (po zmianach) 

Posiedzenie wyjazdowe komisji do gminnych placówek oświatowych, omówienie spostrzeżeń, 

wniosków, analiza i realizacja potrzeb inwestycyjnych w ww. placówce. Zapoznanie się ze 

stanem realizacji inwestycji z możliwością wejścia na obiekt – budowa boiska przy Szkole 

Podstawowej im. Wincentego Witosa w Rudzie. 

 

 



Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos 

w dyskusji? Przewodnicząca komisji poprosiła Naczelnika Wydziału IR Macieja Presia  

o omówienie stanu realizacji inwestycji budowy boiska przy SP w Rudzie.  

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś powiedział, że boisko znajduje się przy cmentarzu ulica 

Sportowa, ten kompleks w założeniu ma się składać z boiska o naturalnej nawierzchni dla 

rozgrywek plus dodatkowo z boiska wielofunkcyjnego i boiska do piłki siatkowej plażowej oraz 

remont zaplecza. Termin wykorzystania dotacji na dzień dzisiejszy zgodnie z promesą to jest  

o 6.000,00 zł dłużej, czyli powiedzmy do końca tego roku. W promesie jest też zapis, że ten 

termin może ulec wydłużeniu do 12 miesięcy, ale to tak naprawdę jest mało czasu, ponieważ 

kiedy przyjdzie do rozliczenia czy zinwentaryzowania tych prac, do wyłonienia wykonawcy 

następnego to czas nam tutaj się mocno kurczy, jeżeli chodzi o samo postępowanie, to też jest 

kwestia minimum półtora miesiąca, mówimy o procedurze zamówień publicznych. Na chwilę 

obecną  jeżeli chodzi o roboty ziemne to wykonano część drenażu, praktycznie nic z tego nie 

jest rozliczone i odebrane poza częścią robót ziemnych. Wykonawca w tym roku jak i również 

w drugiej połowie roku poprzedniego nic nie miał odbierane, jeżeli chodzi o roboty, które miał 

zapłacone to było dużo wcześniej. Na chwile obecną rozmowa z wykonawcą obowiązuje, 

podwykonawcy są pozgłaszani. Wiemy, że pewne rzeczy zostały wykonane, ale jeśli 

wykonawca nie zgłasza się do odbioru to sami nie wyznaczamy daty odbioru częściowego. 

Wykonawca sam powinien przygotować zakres robót, które się nadają do odbioru  

i przygotowuje do tego dokumenty, najlepiej robi się odbiór po wykonaniu odpowiedniego 

etapu.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Justyna Godszling – Graczyk zapytała, czy jest szansa, że 

wykonawca dokończy tą inwestycje?  

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś odpowiedział, że mało prawdopodobne, aby ten 

wykonawca dokończył tą inwestycje.  

Radny Robert Kaja zapytał, czy po wyłonieniu nowego wykonawcy istniałaby możliwość 

zmienić w projekcie kwestie trawy, tak aby była z rolki? Jeżeli byłoby to boisko, gdzie będzie 

tzw. wsiewka to boisko będzie wyłączone z użytkowania przez dwa lata. Trawa z tzw. rolki 

zdecydowanie się szybko przyjmie i wtedy jest szansa, że boisko w miarę szybko będzie oddane 

do użytkowania.  

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś odpowiedział, że taka decyzja będzie w kwestii Rady 

Miejskiej, ponieważ będzie to na pewno wiązało się z podniesieniem kosztów na to zadanie. 

Uważam, że jest szansa, aby w specyfikacji przetargowej mógł pojawić się zapis dotyczący 

użycia trawy z tzw. rolki. Poinformował, że aktualnie na inwestycji budowy boiska w Rudzie 

nic się nie dzieje, teren jest wyrównany. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Justyna Godszling – Graczyk zapytała Naczelnika Wydziału IR 

Macieja Presia, kiedy będzie posprzątany teren przy Miejskim Żłobku?  



Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś odpowiedział, że do wykonawcy będzie wystosowane 

ponowne pismo z prośbą o przywrócenie tego terenu do stanu, jaki był przed oddaniem do 

użytkowania.  

Radny Robert Kaja powiedział, że w urzędzie jest radca prawny, który podpowie jak należy 

wyegzekwować od wykonawcy uprzątnięcie tego terenu, są do tego odpowiednie narzędzia 

prawne.  

Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska zwróciła się do Pani Marleny Nowak Dyrektora 

SP w Rudzie z zapytaniem, aby opowiedziała o bieżących potrzebach szkoły jak i wykonanych 

inwestycjach.   

Dyrektor SP w Rudzie Marlena Nowak odpowiedziała, że w dniu 30 września 2024 roku 

skierowała pismo do Burmistrza Wielunia o przyznanie dodatkowych środków w budżecie na 

rok 2025 bo zadanie konieczne, które musimy zrealizować to jest remont częściowej elewacji 

budynku przy sali gimnastycznej, ponieważ na szczytowej ścianie elewacja odpadła i musimy 

to zrobić. Sala gimnastyczna była wybudowana w 1999 roku i tak naprawdę od tego czasu nie 

robiliśmy generalnego remontu, oprócz dachu, który nam przeciekał. Mam również problem 

z oknami na sali gimnastycznej, ponieważ te okna  są już nieszczelne, mechanizmy są zużyte, 

zabezpieczyliśmy to we własnym zakresie. Wymiana takich okien to jest koszt rzędu 

162.000,00 zł netto. Będziemy na wymianę okien próbować pozyskać środki zewnętrzne, 

zobaczymy czy nam się to uda. Piece, które mamy w szkole są to piece, które mają już po kilka 

lat, ogrzewanie sukcesywnie przełączamy na poszczególne pomieszczenia, aby temperatura 

była w miarę równomierna. Też będę musiała pomyśleć nad wymianą piecy. Był robiony audyt 

pod kątem wymiany na pompę ciepła i panele fotowoltaiczne i też wymianę okien, ale z tego 

co wiem to gmina na tą chwilę złożyła wniosek. Były sytuacje, że na sali gimnastycznej 

musieliśmy podkładać miski, ponieważ leciała nam woda wówczas musiałam sale wyłączyć  

z użytku, tym bardziej, że ja sale też popołudniami wynajmuje choćby dla WKS-u, z sali 

korzystają również osoby prywatne. Jeżeli chodzi o budynek szkoły, czy sale lekcyjne to tak 

naprawdę nie mam zastrzeżeń i nie potrzebuje żadnych remontów, czy rzeczy na wyposażenie, 

ponieważ dużo wniosków było złożonych i udało nam się pozyskać środki na doposażenie 

szkoły. W przeciągu trzech lat udało nam się zrobić dwie eko -pracownie wewnętrzne i jedną 

eko – pracownie zewnętrzną. W ubiegłym roku oddawałam eko – pracownie, która się mieści 

na pierwszym piętrze, teraz w ferie będziemy remontować świetlicę we własnym zakresie, 

ponieważ takie rzeczy jak malowanie to robimy we własnym zakresie, ja kupuje tylko 

materiały, które są do tego niezbędne i usługę wykonuje nam konserwator, który jest 

zatrudniony w szkole.  

Radny Robert Kaja zapytał, że jeżeli chodzi o ogrzewanie m.in pompy ciepła, czy fotowoltaika 

też coś jest planowane w ramach wniosku z Funduszy Szwajcarskich?  

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś odpowiedział, że z tego co pamięta to audyt nie obejmował 

pompy ciepła, obejmował docieplenie części ścian, wymianę okien w sali  gimnastycznej.  

W rożnych obiektach inaczej ten audyt się przedstawiał, natomiast wszędzie na budynkach 



była zaplanowana fotowoltaika jak i również pompy ciepła o różnej mocy. Reasumując audyt 

we wszystkich obiektach dotyczył fotowoltaiki, działów termomodernizacyjnych i wymiany 

źródeł ciepła.  Często w tych audytach było takie rozwiązanie, że zostawiamy jako główne 

źródło ciepła istniejące, a pompa ciepła działa wspomagająco jako takie źródło, gdzie  

w momencie, kiedy są sprzyjające warunki używamy fotowoltaiki z pompą ciepła,  

w momencie, kiedy potrzeba wspomóc się jakimkolwiek innym źródłem to wykorzystujemy to 

co mamy, czyli eko - groszek w mieście, czy pellet, a w obiektach miejskich sieć ciepłowniczą.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Justyna Godszling – Graczyk zapytała, czy jeżeli nie udałoby 

się pozyskać dofinansowania do wymiany okien w sali gimnastycznej z Funduszy Szwajcarskich 

to czy z innych programów byłaby taka szansa? Na przykład z programów dotyczących 

termomodernizacji, była tam również wymiana źródeł ciepła, wymiana stolarki okiennej lub 

drzwiowej. Czy byłaby szansa takie środki pozyskać?  

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś odpowiedział, że w WFOŚiGW przy ocenie tych wniosków 

są brane pod uwagę współczynnik/efekt ekologiczny, trzeba go osiągnąć. W momencie, kiedy 

obiekt mamy stermomodernizowany, dotyczy to już wszystkich obiektów na terenie naszej 

gminy i robimy dalszą termomodernizacje to te współczynniki już nie są tak fajne jakbyśmy 

mieli surowy obiekt. Gdybyśmy w dany obiekt nie inwestowali od dłuższego czasu, dokładali 

przez te lata, a teraz to chcieli modernizować to na pewno mielibyśmy mniejszą szansę na 

uzyskanie tej dotacji. Tak są te programy skonstruowane.   

Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos? 

Zgłosił się Radny Ryszard Radziwołek.  

Radny Ryszard Radziwołek zapytał, że w związku z tym, że w szkole odbywały się Dni Otwarte 

poprosił Panią Marlenę Nowak Dyrektora SP Ruda o omówienie, jak te dni przebiegały jak 

również co się w szkole wydarzyło i co będzie miało miejsce w najbliższym czasie.  

 Dyrektor SP w Rudzie Marlena Nowak powiedziała, że co roku u nas w placówce są Dni 

Otwarte jak i również w innych placówkach. Przyszło sporo rodziców, natomiast jeśli chodzi  

o rekrutację to jest ona w toku. Obecnie rekrutacja obejmuje dzieci, które są z obwodu naszej 

szkoły, natomiast od 20 lutego mogą logować się do systemu i składać wnioski dzieci spoza 

obwodu szkoły. Na chwile obecną mam 20 dzieci do klas pierwszych, a jak przebiegnie dalsza 

rekrutacja to dopiero będę coś więcej mogła powiedzieć po 20 lutym. Podobna sytuacja 

dotyczy dzieci z przedszkola, 20 lutego rekrutują się dzieci, które będą uczęszczać do naszej 

placówki, obecnie rodzice podpisali zgodę na kontynuację nauki, ale to tylko dotyczy tych 

dzieci, które już są w naszej placówce. W przedszkolu mamy 50 dzieci do kontynuacji nauki, 

mamy trzy grupy przedszkolne, z tego względu, że było duże zainteresowanie, do tej pory 

funkcjonowały tylko dwie grupy. Obecnie mamy grupy przedszkolne 3-4 latków, 4-5 latków  

i 5-6 latków. Jeśli chodzi o liczbę klas w szkole podstawowej, patrząc na dzieci, które 

uczęszczają do przedszkola  to też mamy takie klasy w miarę około 20 osób. Nie ukrywam 

również, że sporo dzieci mamy w szkole spoza obwodu szkoły. Można powiedzieć, że 

uczniowie naszej szkoły to 50% są to dzieci z obwodu naszej szkoły, a drugie 50% to dzieci 



spoza obwodu. Dużo dzieci mamy również spoza Gminy Wieluń m.in. dowożone są do nas 

dzieci z Gminy Pątnów, z Gminy Mokrsko i okolicznych miejscowości. Najliczniejsza klasa  

w szkole to klasa czwarta, która liczy 28 dzieci i klasa ta zgodnie z prawem oświatowym ma 

podzielone lekcje wychowania fizycznego, informatyki i języka angielskiego na grupy. 

Pozostałe lekcje mają w całości całą klasą.   

Radny Ryszard Radziwołek zapytał, ponieważ w ostatnich dniach na stronie szkoły pojawił się 

komunikat, że coś niedobrego dzieje się w szkole, jakby mogła Pani nam coś więcej powiedzieć 

na ten temat?  

Dyrektor SP w Rudzie Marlena Nowak powiedziała, że bardzo się cieszy, że Radny Ryszard 

Radziwołek zadał takie pytanie, bo ja chętnie na nie odpowiem. Ja od około 3 lat jestem 

nękana anonimami, również donosami na moją osobę do Kuratorium Oświaty.  

Radny Ryszard Radziwołek złożył gratulacje Pani Marlenie Nowak Dyrektor SP Ruda za to co 

robi na rzecz szkoły, dotyczy to również osiągnięć sportowych i udziału w olimpiadach bo 

wiem, że takie rzeczy są czynione z dobrym efektem i dobrym rezultatem.  

Uwag nie stwierdzono.  

Punkt 5 ( po zmianach) 

Informacja dotycząca wydatków na promocję Gminy Wieluń, koszty imprez  

i uroczystości w 2024r (zał. nr 4).  

Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos 

w dyskusji?  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Justyna Godszling – Graczyk powiedziała, że w tabeli 

całkowity koszt organizacji Dni Wielunia to kwota 297.000,00 zł, przychód 50.000,00 zł  

i pytanie moje było, czy kwota wynikająca z przychodu to są wpłaty od sponsorów? 

Dyrektor WDK Elżbieta Kalińska odpowiedziała, że tak to są darowizny na tę okazję.  

 Przewodnicząca Rady Miejskiej Justyna Godszling – Graczyk powiedziała, że koszty po 

stronie gminy to jest kwota 297.000,00 zł. Jaki planujemy wydatek w tym roku na Dni 

Wielunia?  

Dyrektor WDK Elżbieta Kalińska odpowiedziała, że szacunkowa kwota jaką będziemy musieli 

wydać na tegoroczne Dni Wielunia to będzie kwota 300.000,00 zł.  

Radny Ryszard Radziwołek powiedział, że przejrzał temat wydatków, kosztów poniesionych 

oraz przychodów i zaciekawiła mnie jedna taka sprawa: Jarmark Wielkanocny i Jarmark 

Bożonarodzeniowy. Na te dwie imprezy wydaliśmy 10.384,00 zł, z kolei Wieluński Dom Kultury 

zyskał 8.892,00 zł. Czy te wyliczenia są poprawnie przedstawione?  

Kierownik Biura Burmistrza Radosław Urbaniak powiedział, że w przypadku jarmarku sprawa 

jest rozwiązana w taki sposób, że opłaty od wystawców komercyjnych np. szkoły czy 



przedszkola nie ponoszą opłat, natomiast wystawcy komercyjni ponoszą opłaty za stoiska.  

Z Wieluńskim Domem Kultury mamy podpisaną umowę, kwestią pobierania opłat  

i spisywania umów zajmuje się Wieluński Dom Kultury i to on pobiera opłaty przy obu 

jarmarkach, jeżeli chodzi o wystawców komercyjnych, natomiast ze strony Gminy  poniesione 

są koszty typu agregaty prądotwórcze, ochrona.  

Dyrektor WDK Elżbieta Kalińska do wypowiedzi kierownika Biura Burmistrza dodała, że 

dodatkowo na jarmarkach są sprzedawane rzeczy, które zostały wykonane własnoręcznie 

przez Wieluński Dom Kultury.  

Radny Ryszard Radziwołek powiedział, że jest zwolennikiem, aby był jeden organizator 

jarmarków, czyli Wieluński Dom Kultury, a Gmina Wieluń powinna być tylko siłą 

wspomagającą.  

Radny Rafał Dudziński powiedział, że jeżeli chodzi o Dni Wielunia to nie są tylko sponsorzy, 

tylko za wynajem punktów gastronomicznych też płacą. 

Dyrektor WDK Elżbieta Kalińska odpowiedziała, że mieliśmy autorski program gdzie 

wykonawca sceny, wszystko zabrał dla siebie. Z tego nie mieliśmy dochodu, mieliśmy dochód 

tylko od darczyńców. W zamian dostaliśmy całą imprezę, ponieważ to się bardziej opłaca. 

Jeżeli robimy zapytanie o organizację Dni Wielunia to wykonawca musi wynająć ochronę, musi 

wynająć scenę jeżeli jej nie ma, musi zapewnić nam na takim, a nie innym poziomie 

wykonawców i gdyby zliczyć te wszystkie koszty to ta impreza kosztowała nas dużo więcej niż 

300.000,00 zł, a w zamian za to organizator dla siebie bierze tzw. placowe i to się bardziej 

opłaca. Ryzyko jest zawsze po stronie organizatora, ponieważ my zapłaciliśmy umówioną 

kwotę i nic więcej nas nie interesowało.  

Radny Rafał Dudziński poprosił Dyrektor WDK Elżbietę Kalińską, aby powiedziała na tle tych 

wszystkich imprez, która impreza cieszyła się dużym zainteresowaniem?  

 Dyrektor WDK Elżbieta Kalińska odpowiedziała, że na pewno były to Dni Wielunia bo 

mieszkańcy to lubią i tego oczekują. Dla mnie osobiście największą imprezą był teatr 

plenerowy ,,Don Kichot”, ponieważ uczestniczyło w tym wydarzeniu bardzo dużo osób  

i wszyscy oglądali teatr z wielkim zainteresowaniem.  

Radny Robert Kaja zapytał o uroczystości 100 – lecie OSP Masłowice i 100- lecie OSP Dąbrowa. 

Na jedną z tych uroczystości OSP wydaliśmy kwotę 2.400,00 zł, natomiast OSP Dąbrowa 

otrzymała od gminy kwotę 18.000,00 zł. Z czego to wynika?  

 Kierownik Biura Burmistrza Radosław Urbaniak odpowiedział, że zawsze staramy się aby 

kwoty dla OSP zawsze były w granicach 10.000,00 zł, natomiast prawda jest taka, że Masłowice 

nie potrzebowały większej kwoty, wskazali taką kwotę i taka kwota została im przekazana.  

W przypadku Dąbrowy to była troszkę inna sytuacja, ponieważ była tam jeszcze 

zorganizowana impreza dla dzieci i na koniec dyskoteka, stąd były wygenerowane większe 

koszty.  



Przewodnicząca Rady Miejskiej Justyna Godszling – Graczyk zapytała o promocję poprzez 

Sport, jest informacja zapisana, który klub jakie środki dostał, natomiast brakuje mi takiej 

informacji, jeżeli chodzi o wszystkie kluby wieluńskie/sportowe, wiemy, że są różne źródła 

dofinansowania, również ze środków alkoholowych. Czy o takie zestawienie moglibyśmy 

prosić?  

Kierownik Biura Burmistrza Radosław Urbaniak odpowiedział, że przygotuje takie 

zestawienie, wyjaśnił, że w chwili obecnej przekazywane to jest do klubów sportowych  

w formie dotacji. Największe środki dostaje zawsze MKS, czyli piłkarze ręczni, i Siatkarz czyli 

siatkówka, trochę mniejszą kwotę dostaje WKS czyli piłka nożna, najmniejsza kwota przypada 

dla MLKS-u, czyli dla kolarzy. Natomiast co do pozostałych środków, które są przekazywane ze 

środków alkoholowych to musiałbym zrobić informację zbiorczą, ponieważ z tego idą również 

środki z ZOPOW-u.  

Godzina 15:33 - w tym miejscu posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu opuszcza Radna 

Bogna Kanicka – Parnowska.  

Informacja została przyjęta. Uwag nie stwierdzono.  

Punkt 6 (po zmianach) 

Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego za 2024 rok (zał. nr 5). 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos 

w dyskusji? 

Dyrektor ZOPOW Romuald Kucharczyk powiedział, że porównując sprawozdanie z roku 2023 

do roku 2024 możemy zobaczyć, że jeżeli chodzi o wynagrodzenia to zapłaciliśmy ich o 8 mln 

zł więcej. Przyczyną tego wzrostu są 30% podwyżki dla nauczycieli.  

Radny Rafał Dudziński zapytał, czy rząd w jakiś sposób partycypuje bardziej w kosztach, czy 

jest jakaś szansa, że częściowo pokryje nam wydatki, które z tego tytułu musimy ponieść?  

Dyrektor ZOPOW Romuald Kucharczyk odpowiedział, że w tym roku póki co w ustawie 

budżetowej są 5% podwyżki, one jeszcze nie weszły w obieg, ponieważ Pani Minister nie 

podpisała jeszcze rozporządzenia o minimalnych stawkach wynagrodzeń dla nauczycieli. 

Zazwyczaj takie informacje pojawiają się w marcu, ponieważ my do końca marca  

z wyrównaniem musimy takie kwoty wypłacić.  

Radny Grzegorz Żabicki powiedział, że w poprzedniej kadencji na wniosek komisji oświaty 

przyjęliśmy taką uchwałę intencyjną do rządzących, aby wynagrodzenia w sferze budżetowej 

dla nauczycieli były adekwatne do oczekiwań tej grupy społecznej. Żeby była jasność, podwyżki 

które są za obecnego rządu nie doganiają dynamiki wzrostu najniższej krajowej nawet z tą 5% 

podwyżką. Obecnie nie ma chętnych nauczycieli, którzy chcą pracować w coraz cięższych 

warunkach.  



Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos 

w dyskusji? Nikt się nie zgłosił. Przewodnicząca zamknęła dyskusję i zarządziła głosowanie.  

Komisja przy 5 głosach ,,za” przyjęła ww. sprawozdanie. 

Uwag nie stwierdzono.  

Punkt 7 (po zmianach) 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej  

w Wieluniu za okres od 01.06.2024r. do 31.12.2024r. (zał. nr 6).  

Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos 

w dyskusji? Nikt się nie zgłosił.  

Komisja przy 5 głosach ,,za” przyjęła ww. sprawozdanie. 

Uwag nie stwierdzono.  

Punkt 8 (po zmianach) 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska powiedziała, że na dzisiejszym posiedzeniu 

komisji musimy wybrać dwóch członków do Rady Kultury. Zapytała, kto z Radnych jest chętny, 

aby zgłosić się do takiej Rady?  

Członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu wspólnie zadecydowali, że reprezentantami Rady 

Kultury będzie Radny Rafał Dudziński oraz Przewodnicząca Komisji Katarzyna Hurylska.  

Sołtys Rudy Renata Maniak zapytała, ponieważ postawiony jest znak droga wewnętrzna, ta 

droga jest użytkowania przez wszystkich, a w szczególności w okresie wiosenno – jesiennym 

jeżdżą ciągniki i jest problem z minięciem się pojazdów na tej drodze, czy można tutaj w tej 

sprawie coś zrobić? 

Naczelnik Wydziału IR Maciej Preś wyjaśnił, że ten znak jest postawiony po to, aby się do 

niego stosować, ponieważ tutaj obowiązują przepisy ruchu drogowego.  

W tym miejscu członkowie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu udali się poza teren szkoły, w celu 

ustalenia stanu realizacji inwestycji budowy boiska w pobliżu Szkoły Podstawowej w Rudzie.  

 

Punkt 9 (po zmianach) 

Zamknięcie posiedzenia komisji.  

Przewodnicząca komisji Katarzyna Hurylska dokonała zamknięcia posiedzenia Komisji 

Oświaty, Kultury i Sportu. Pożegnała wszystkich obecnych na posiedzeniu. 



Więcej uwag nie stwierdzono. 

Na tym protokół zakończono i podpisano.   

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Oświaty,   Kultury i Sportu 

 

            Katarzyna Hurylska 

 

 

Protokół sporządziła: 

 

   Justyna Małycha 


